
اخبار كشور

بی بی سی فارسی، کشتار کودکان را سانسور 
و نگران آزار سگ ها شد!

رسانه سلطنتی انگلستان درحالی که در مقابل کشتار کودکان در یمن 
سکوت کرده، گزارشی را با تیتر نگرانی از »سگ آزاری« در ایران منتشر کرد!  
طی ماه های اخیر، تحت تأثیر سیاست های منطقه ای دولت های غربی، 
شاهد شکل گیری هولوکاست کودکان در یمن هستیم. قتل عام صدها بچه 
یمنی به خاطر سلاح هایی که دولت های غربی در اختیار رژیم آل سعود قرار 
داده اند و همچنین مرگ تعداد زیادی از این خردسالان به دلیل گرسنگی 
و قحطی، فاجعه ای بزرگ را شکل داده است. با این حال، مرگ بی گناهان 
در آن کشــور برای رسانه های غربی چندان اهمیتی ندارد و آن ها ترجیح 
می دهند، مسائل دیگری را برجسته سازند. به طور مثال، سایت بی بی سی 
فارسی طی این مدت حتی یک خبر درباره فاجعه کشتار کودکان در یمن 
منتشــر نکرده اســت با این حال در گزارشی مفصل و پر آب و تاب که در 
صفحه اصلی این سایت نیز تیتر آن قرار گرفته، نگران آزار و اذیت تعدادی 

سگ در ایران شده است! 
شگفت آنکه بی بی سی فارسی، در تحریفی چندباره و ادعایی مضحک 
و دروغین، آزار و اذیت سگ ها توسط عده ای از افراد را ناشی از آموزه های 
اسلامی معرفی کرده است! این درحالی است که هر کس اندکی در متون 
دینی مطالعه کرده باشد می داند که آزار و اذیت هر موجود زنده ای، حتی 

آسیب زدن به گیاهان و درخت ها نیز در اسلام تقبیح شده است!    
اما سوال این است؛ رسانه ای که این گونه قتل و کشتار هزاران انسان 
و کودک بی گناه در منطقه ای از جهان را نادیده می گیرد و نســبت به آن 
بی توجه است، چرا برای مرگ و آسیب دیدگی تعداد انگشت شماری حیوان، 

آن هم در ایران بی تاب شده است؟! 
اکبر سنگی، بازیگر سینما و تلویزیون:

مسئولان سینما، فیلمنامه دفاع مقدسی را رد کردند
 اما به »50 کیلو آلبالو« وام دادند!

یک بازیگر معتقد اســت: اینکه ترانه علیدوستی در خارج از کشور کار 
نامتعارفی انجام می دهد به این دلیل است که در داخل، پشتش گرم است. 
اکبر سنگی بازیگر سینما، تئاتر و تلویزیون در مصاحبه با راه دانا درباره 
فعالیت و اظهار نظرهای سیاسی برخی هنرمندان گفت: با قاطعیت می گویم 
هنرمندانی که به مسائل سیاسی می پردازند هنرمند نیستند، هنر برای آن ها 
فقط ابزار است، یعنی از هنر به عنوان ابزار استفاده می کنند که در جناح های 
سیاســی قرار بگیرند، وگرنه کسی که هنرمند است اصلا نیازی ندارد که 
خــودش را قاطی یک جریانی بکند، اگر جریانی هم وجود دارد که به آن 
اعتقاد دارد باید در خلوت خود نگه دارد. بابت این حمایت ها ممکن است 
پول بگیرند، هر کسی قابل خریداری است...این که یک هنرمند جایگاهش 
را به خاطر 200 متر زمین می فروشد ارزش ندارد؛ به نظر من یک هنرمند 

ارزش و قیمت خیلی بالایی دارد.
وی بیان داشــت: وقتی یک تهیه کننده، فیلمفارسی قبل از انقلاب را 
برمی دارد و از روی آن فیلمنامه ای می نویســد و به وزارت ارشاد می رود و 
تصویب می شود، برای من جالب است که یک نفر از اعضای شورای بازبینی 
نمی گوید که این فیلم کپی همان فیلمی است که فردین، رضابیگ و یا بهروز 
وثوقی بازی کرده است؛ در کنار این قضیه سانسور سلیقه ای و جناحی نیز 
به سینما آسیب زده است، یعنی مثلا می گویند چون فلان فیلمساز اصولگرا 
است و ما اصلاح طلب هستیم فعلا نگذاریم کار کند و فیلمنامه اش را رد کنیم.

این بازیگر اظهار کرد:  چرا برای فیلم دفاع مقدسی که می خواستم بسازم 
فیلمنامه را پرت کردند و گفتند به ما گفته اند با شما حرف نزنیم، ولی برای 

فیلم 50 کیلو آلبالو وام می دهند؟ 
ســنگی گفت: گلشیفته فراهانی در آن طرف دنیا می گوید که »اگر به 
من بگویند فاحشه بهتر از این است که بگویند مسلمان«، بعد پدرش بهزاد 
فراهانی در اینجا همه کاره تئاتر می شــود، این چه صیغه ای است؟ آیا در 

این مملکت قحط الرجال است؟ چه خبر است؟
این بازیگر در مورد اقدامات ترانه علیدوستی افزود: ترانه علیدوستی اگر 
کار خارج از عرف انجام می دهد، یا مطالب کذب در نظام مطرح می کند،  او 

پشتش به جایی گرم است؛ پس پیدا کنید پرتقال فروش را...  
محمد کاسبی، بازیگر:

برخی افراد فقط عنوان هنرمند را یدک می کشند
 اما کاسب کارند!

محمد کاسبی گفت: با دیدن اتفاقی برخی از فیلم ها که در آن ها ابتذال 
موج می زند به خود می گویم اگر در چنین فیلمی بازی کرده بودم از شرم 
و خجالــت دق می کردم و می مردم! من نمی دانــم چطور برخی افراد که 
ادعاهای بسیاری دارند راضی می شوند در این گونه آثار حضور داشته باشند.
این بازیگر در گفت وگو با ســینماپرس اظهار داشت: معضل ابتذال در 
ســینمای ایران نیاز به یک آسیب شناســی دقیق دارد؛ ما باید بدانیم که 
آسیب شناسی این اتفاق مســئله ای پیچیده و نیازمند عزم راسخ مدیران 
کلان فرهنگی، کارشناسان خبره و هنرمندان دغدغه مند است. ما در واقع 
همگی باید با اتحاد دست در دست هم بدهیم و ریشه ابتذال در سینما را 

از بیخ و بن بخشکانیم.
این سینماگر سپس با بیان اینکه اغلب افرادی که عنوان هنرمند را به 
یدک می کشند فقط کاسب کارند و بس، تصریح کرد: مشکل ما این است که 
امروز در سینمای کشورمان با فیلمسازانی روبرو هستیم که معتقد به هنرمند 
بودن نیستند! آن ها تنها »هنرپیشه« هستند، یعنی کسانی که پیشه شان 
هنر است! کسانی که کار هنر را تنها برای ارتزاق، تأمین معیشت و گذران 
زندگی انتخاب کرده اند، این افراد قطعاً دغدغه ای برای رشد و تعالی فرهنگ 
و هنر ندارند و به همین دلیل هم فیلم های به شدت سخیف تولید می کنند.

دوازدهمین دوره تجلیل از نوگلان حسینی 
برگزار می شود

اختتامیه دوازدهمین آیین تجلیل از نوگلان حسینی، امروز پنج شنبه 
24 آبان برگزار می شود که در این مراسم از اکبر ناظمی و غلامرضا سازگار 

از پیرغلامان سیدالشهدا تقدیر می شود.
در این دوره از مســابقات نوگلان حسینی، بیش از هشت هزار نفر در 
تهران شــرکت کردند که حدود ۶00 نفر از آنها به مرحله استانی راه پیدا 

کردند.
در مراســم اختتامیه نوگلان حســینی که از ســاعت ۹ صبح امروز 
پنجشــنبه 24 آبان در آمفی تئاتر فرهنگ ســرای اندیشه برگزار می شود، 
مقامات عالی وزارت آموزش و پرورش، جمعی از پیرغلامان و مداحان اهل 
بیت)علیهم الســلام( و دانش آموزان مداح شهر تهران حضور می یابند. در 
این مراسم علاوه بر تجلیل از نوگلان حسینی، از حاج اکبر کاظمی و حاج 
غلامرضا سازگار دو تن از پیرغلامان سیدالشهدا)ع( تجلیل به عمل می آید.

داوری مرحله نهایی دوازدهمین آیین تجلیل از نوگلان حســینی بر 
عهده حاج مرتضی طاهری، حاج مصطفی خرســندی و کربلایی رحمان 

نوازنی بوده است.
تقدیر خانواده بیش از ۱00 شهید منا 

از سریال »حوالی پاییز«
خانواده های بیش از ۱00 شــهید حادثه منا و مسجدالحرام در نامه ای 
به رئیس ســازمان صداوسیما از پخش سریال تلویزیونی »حوالی پاییز« با 

موضوع شهدای منا تقدیر و تشکر کردند.
در این نامه آمده اســت: »در پاییز امســال شاهد پخش سریالی با نام 
»حوالی پاییز« از شبکه سه سیما هستیم، سریالی که گوشه ای از غم و اندوه 
خانواده 4۷5 شــهید مظلوم منا و مسجدالحرام را به تصویر کشیده است. 
سه سال پیش بود که پاییز خانواده های ما آغاز گردید. لحظات بیم و امید، 
دلهره و نگرانی، و بی خبری از سرنوشت عزیزانمان که با آرزوی حاجی شدن 
راهی ســرزمین امن الهی کرده بودیم؛ انتظاری که با اندوهی بزرگ پایان 
 یافت و پیکر حاجیان مان روی دســتان تشــییع کنندگان از ســفر حج 

بازگشت...
ما تعدادی از خانواده های شهدای منا ضمن تشکر از شجاعت حضرتعالی 
در پرداختــن به این موضوع، قدردان زحمات همکاران شــما در مجموعه 
فوق هستیم. بی شک تشکر واقعی را از سوی شهیدان منا دارید. ما و دیگر 
خانواده های شهدای حج خونین ۹4 مشتاقانه این مجموعه را هرشب دنبال 

خواهیم کرد.«
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غریب از غروب خراسان بیاید 
دعــا می کنــم بــاز بــــــــاران بیاید

بیایــد طوفــان  مــن حــس  آوار  بــر 
دعــــا می کنم مثـــل هر شــب نباشد

کســی ســمت دل هــای لــرزان بیاید
بــه یک تــار مو بســته اوضــاع گردون

که یک جــمعه تکــــرار قـــرآن بیاید
نســیمی پــر از عطــر کوثــر ز خیبــر

بــه چشـــمان خامــوش کنعــان بیاید
غــم ذوالفقــار از نگـــــــاهش بریــزد

بــه خون خواهــی نســل انســان بیاید
پــر از بغــض چــاه از یتیمــان بگویــد

به دلــداری یـــــاس پنـــهان بیــاید
دوبــاره ســفره های  خالــی  بــر  و 

بیایــد نــان  او  بلنــــدای  نــــام  بــه 
جنــون می وزد بــر مــن  ای کاش باران

به لب خشـــــکی این بیــابــــان بیاید
کبوتــر کبوتــر جهــــــان پــر بگیرد

بیایــد... خراســان  غــروب  از  غریــب 
مریم حقیقت

بهار آمدنت
غــروب جمعــه مــرا بی قــرار می نامند

تویــی کــه آمدنــت را بهــار می نامند
بیا کــه بی تو یمیــن را یســار می نامند

کــه ســیب و گندممان را انــار می نامند
گرفتــه فتنه جهان را غــروب یعنی این

بریــده حلــق اذان را غــروب یعنی این
دلــم گرفته از ایــن ندبه هــای طولانی

بیـابانـــی پـراکنـــده  بـــرهای  ا از 
بیــا که حــال و هوای ســرودنم باشــی

دلیــل پاکــی و آیینــه بودنــم باشــی
بــه تنگ آمده دنیا ز جنــگ و خونریزی

نمانــده بر تن پوشــالی جهــان، چیزی
اگرچه از تب و احســاس عشــق لبریزی

تو خون ظلم و ســتم را بگو که می ریزی
بیــا کــه منتقمی تو بــه خــون ثارالله

بیــا که جلوه کند در شــب ســیاهم ماه
بــرای اینکــه بیایی چــکار بایــد کرد؟

چه چیز قلب تو را این چنین مردّد کرد؟
خدا دعــای فــرج را بگو چــرا رد کرد؟

نگو کــه راه تو را جرم هایمان ســد کرد!
خــدا کند کــه بیایــی؛ ولــی نمی آیی!

به ســر رســد من و مایی؛ ولی نمی آیی!
به ذوالفقار تو ســوگند دردمان کم نیست

دقایقی که شود بی تو سردمان کم نیست
به ســروقامتی... برگ زردمان کم نیست

که احتمال خدا کرده طردمان کم نیست
به هرکســی که رســیدم در انتظارت بود

ولی نشــد کــه بفهمم چقدر یــارت بود!
غــزل ترانــه بیــداری ام ببــار امشــب

غــم نبــودن خــود را بزن کنار امشــب
امشــب بــکار  بیــا  را  نهــال آمدنــت 

کــه بی بهانــه بگیــرد دلم قرار امشــب
تــو هم به قول و قــرارت عمل کنی باید

و کام تلــخ زمــان را عســل کنــی باید
مرا ببینی و من هم ببینمت، خوب اســت

که عشق لازمه اش ، هم حبیب و محبوب است
ز دوست هرچه رسد هم، اگرچه مطلوب است

دلم اگر تو نباشــی همیشــه آشوب است
بیا کــه عــارف و عالمِ به بودنت باشــم

نخــواه باشــم و فکــر نبودنــت باشــم
شکیبا غفاریان

به ناگهانی یک لحظه 
مي گــذرد روزگار  و  مــن  روز  اگرچــه 

دلم خوش اســت که با یــاد یار مي گذرد
چقدر خاطره انگیز و شــاد و رویایي است

قطــار عمــر کــه در انتظــار مي گذرد
بــه ناگهانــيِ یــک لحظه عبور ســپید

خیال مي کنــم آن تک ســوار مي گذرد
کســي که آمدني بود و هســت، مي آید

بدیــن امید، زمســتان، بهــار، مي گذرد
نشســته ایم به راهي که از بهشــت امید

پــروردگار مي گــذرد نســیم رحمــت 
به شــوق زنده شدن، عاشــقانه مي میرم

دوبــاره زیســتنم زیــن قــرار مي گذرد
همان حکایت خضر است و چشمه ظلمات

شــبي که از برَِ شــب زنــده دار مي گذرد
شبت همیشه شب قدر باد و، روزت خوش

کــه بــا تــو روز مــن و روزگار مي گذرد
محمد تقي جمالي )مذنب(

کاش ز کویت خبری داشتیم 
کاش به پای تو سری داشتیمکاش ز کویت خبری داشتیم
خراباتیان ماننــد  کــه  اثری داشــتیمکاش  نالــه صاحب 
کاش که ما بال و پری داشتیمتا به هــوای تــو بگیریم اوج
رخصت عطف نظری داشتیم...کاش به ســیمای دل افروز تو

امیر 
خوشبو تر از یاس

ســواره  مــردي  دور،  از  مي آیــد 
ماهپــاره  چــون  عشــق،  برمرکــب 
والشــمس رویــش، واللیــل مویــش 
گلهــا همه مســت، از رنــگ و بویش 
عمامــه بر ســر، مثــل پیمبــر)ص( 
حیــدر)ع(  نیــروي  بازوانــش  در 
از پاي تا ســر در شــور و شــین است 
بــرق نگاهش مثل حســین)ع( اســت 
یــاس  از  خوشــبو تر  دور  از  مي آیــد 
در چشــم و ابــرو ماننــد عبــاس)ع( 
القصــه ایــن مــرد امیــد دلهاســت 

؟؟؟؟

رهبر معظم انقلاب: به نظر مــا مقوله فرهنگ از نظر 
تاثیــرش در آینده یک ملت و یک کشــور، با هیچ چیز 

دیگری قابل مقایسه نیست.

هدیه به خوانندگان

حضرت آیت الله العظمــی خامنه ای رهبر 
معظم انقلاب اسلامی صبح دیروز)چهارشنبه( 
در دیــدار مــدال آوران و قهرمانان کاروان 
ورزشی جمهوری اسلامی ایران در بازی های 
پاراآســیایی جاکارتا ۲۰۱۸، ضمن تجلیل از 
افتخارآفرینــی قهرمانان جانبــاز و معلول، 
به  این قهرمانی را نشان دهنده  عزم راسخ و 
کار انداختن ظرفیت های پنهان دانســتند و 
خطاب به آنان گفتند: کار باارزش شــما این 
بود که نشــان دادید اگر ظرفیت های مغفول 
در وجود انسان و یا در کشور به کار انداخته 
شود، قطعاً زمینه ساز پیشرفت و موفقیت های 

بزرگ خواهد بود.
رهبر انقلاب اســلامی با تأکید بر اینکه کاروان 
ورزشی جانبازان و معلولان در بازی های پاراآسیایی، 
ملت ایــران را روســفید کرد، افزودنــد: »ورزش 

هــر  بــرای  قهرمانــی« 
کشوری یک ارزش افزوده 
اســت، به گونــه ای کــه 
برخــی کشــورها بــرای 
کســب عناوین قهرمانی، 
حتــی بــا وجود شــعار 
ورزش،  بودن  غیرسیاسی 
در  را  مســائل سیاســی 
چارچوب فضــای مربوط 
قهرمانی  ورزش هــای  به 
قرار می دهند، و در ورزش 
قهرمانی نیز کسب مقام به 

وسیله  افراد جانباز یا معلول، بیانگر یک ارزش و عزم 
راسخِ مضاعف است.

حضرت آیت الله العظمی خامنــه ای با تقدیر از 
اقدام مدال آوران بازی های پاراآســیایی در شــکر 
این نعمت و لطف الهی، خاطرنشان کردند: مشکل 
اصلی انسان های طغیانگر، غافل شدن از خدا است 
و اینکه قهرمانان کاروان ایران بعد از کســب مدال، 
برای شکرگزاری این افتخار، دست به آسمان بلند 
و یا سجده می کردند، اقدام ارزشمندی بود که قطعاً 

زمینه ساز موفقیت های بیشتر خواهد شد.
ایشان اعتمادبه نفس ورزشکارانِ جانباز و معلول 
بــه  ویژه بانوان ورزشــکار را در دفاع از ارزش های 
دینی و ملی خود، اقدامی بسیار برجسته و ستودنی 
خواندند و گفتند: پرچمداری کاروان ورزشی ایران 
به وســیله  یک بانوی دارای حجاب چادر و یا اقامه 
نمــاز جماعت و حضور در نمــاز جمعه، به معنای 
ایســتادن یک تنه در مقابل تهاجم بی بندوباری و 
ولنــگاری روزافزون دنیا و کم نیــاوردن در مقابل 

این هجوم است.
رهبر انقلاب اســلامی افزودند: در شرایطی که 

برخی در میادین جهانی توانایی مقاومت در مقابل 
هجوم توقعات بی پایان جبهه  کفر و استکبار را ندارند 
و عقب نشینی می کنند، شما ایستادگی کردید و با 

»قدرت نمایی فرهنگی« از حجاب و عفاف و لباس 
ملی و دینی خود دفاع کردید که من به همین دلیل 
صمیمانه و عمیقاً از اعضای کاروان ورزشی جمهوری 

اسلامی ایران تشکر می کنم.
جنگ کنونی دنیا 

جنگ اراده ها است 
حضرت آیت الله العظمی خامنه ای جنگ کنونی 
در دنیا را »جنگ اراده ها« خواندند و تأکید کردند: 
شما با حرکت ارزشمند خود نشان دادید که از اقتدار 
و استقلال فرهنگی و اراده  قوی برخوردار هستید.

ایشــان یکی از نکات درس آمــوز در قهرمانی 
ورزشــکاران جانبــاز و معلــول را، به کارگیــری 
ظرفیت های پنهان در وجود انســان برشــمردند و 
تأکید کردند: یکی از مشــکلات بزرگ کشــور در 
شرایط کنونی، استفاده نکردن از ظرفیت های فراوان 
ملی همچون ظرفیت هــای جغرافیایی، فرهنگی، 
انســانی، منابع زیرزمینی، تجاری و رفت وآمدهای 

بین المللی است.
رهبر انقــلاب اســلامی خاطرنشــان کردند: 
ظرفیت ها  ایــن  از  اگــر 
به درســتی استفاده شود، 
قطعاً بسیاری از مشکلات 
کنونی اقتصاد کشور حل 

خواهد شد.
حضرت آیت الله العظمی 
همه   افزودند:  خامنــه ای 
مــا به ویژه جوانــان باید 
از قهرمانــی جانبــازان و 
و  بگیریم  درس  معلولان، 
از ظرفیت های پنهان خود 
استفاده کنیم تا بتوانیم به 

پیشرفت و سعادت دنیا و آخرت دست بیابیم.
ایشان، کسب شش مدال در رشته  شنا به  وسیله  
یکی از ورزشکاران معلول را الهام بخش و نمونه  بارز 

به کار انداختن ظرفیت های درونی دانستند.
رهبر انقلاب اســلامی همچنین ضمن تشــکر 
از صرفه جویی های انجام شــده در کاروان ورزشی 
جانبازان و معلولان، ورزش قهرمانی را همچون یک 
قله و انگیزه بخش برای ترویج ورزش در عموم مردم 
دانستند و گفتند: انگیزه ای که ورزشکاران جانباز و 
معلول به جامعه می دهند، دو برابر بیشــتر از سایر 

قهرمانان ورزشی است.
حضرت آیت الله العظمــی خامنه ای در پایان با 
اشاره به سخنان و درخواست های قهرمانان، از وزیر 
ورزش و جوانان خواستند این مطالبات را با جدیت 

در دولت پیگیری کند و به سرانجام برساند.
در این دیدار، آقای مهدی علیزاده، جانباز و آزاده  
دوران دفاع مقدس و دارنده  مدال طلای بازی های 
پاراآسیایی و خانم ها ساره جوانمردی، الناز دارابیان و 
عشرت کردستانی از مدال آوران بازی های پاراآسیایی 

جاکارتا به بیان نکاتی پرداختند.

رهبر انقلاب در دیدار مدال آوران بازی های پاراآسیایی:

پرچمداری یک بانوی چادری
یعنی ایستادن مقابل تهاجم ولنگاری دنیا

رئیس  انجمن هســته ای ایران با  اشاره به 
بازداشت غیرقانونی استاد ایرانی در دانمارک، 
خواستار عذرخواهی رسمی دولت دانمارک و 

احضار سفیر این کشور در ایران شد.
فریدون عباسی، رئیس  سابق سازمان انرژی اتمی 
و رئیس  انجمن هسته ای ایران در گفت وگو با فارس، 
درباره هتک حرمت یکی از اساتید هسته ای کشور، 
گفت: دکتر جواد رحیقی؛ اســتاد تمام پژوهشــگاه 
دانش های بنیادی اســت کــه در زمینه طراحی و 
ساخت شتاب دهنده فعالیت می کند و مسئول پروژه 

چشمه نور ایران است.
وی اظهار داشــت: هفته گذشــته، وی با ویزای 
معتبر اروپایی به ایتالیا ســفر کرده بود و از آنجا به 
دانمــارک و در نهایت به ســوئد رفته بود تا در یک 
مجمع علمی که در دانشــگاه »لنُد« ســوئد برگزار 

شده بود، شرکت کند.
عباسی افزود: در بازگشت و در فرودگاه کپنهاک 
دانمــارک، زمانی که همراهان آقای رحیقی از گیت 

مربوطــه عبور می کننــد، به وی اجــازه خروج را 
نمی دهند و پس از برخورد بد و تحقیرآمیزی که با 
او می شود، وی را در زیرزمین فرودگاه نگه می دارند. 
بهانه مأموران فرودگاه برای این کار، این بوده که آقای 
رحیقی، غیرقانونی وارد دانمارک شده است؛ در حالی 

که این استاد دانشگاه، ویزای معتبر داشته است.
رئیس  انجمن هســته ای ایــران ادامه داد: آقای 
رحیقی هرچه اعتراض می کند و پاســپورت خود را 
نشــان می دهد، به حرف او توجه نمی شود و او را در 
حالی نگه می دارند که شب را بر روی نیمکتی با عرض 

40 سانتی متر به صبح رسانده بود.
وی بــا بیان اینکه در مرحلــه بعد، دادگاه آقای 
رحیقی برگزار می شــود و وی و وکیلش، توضیحات 
لازم را ارائه می دهند و اســناد قانونی بودن سفر را 
ارائه می کنند، افزود: با این حال، آنها از تصمیم خود 
صرف نظــر نمی کنند و مجدداً او را به زندان منتقل 

می کنند.
عباســی با بیان اینکه ما نسبت به برخوردهای 

بدی که پلیس و دستگاه قضایی و دولت دانمارک با 
این استاد دانشگاه داشته اند، معترض هستیم، تصریح 
کرد: این اعتراضی است که ما به وزارت خارجه داریم؛ 
چرا که آقای رحیقی، عضو فعال انجمن ما اســت و 
برخوردهایــی که با وی صورت گرفته، به هیچ وجه 

شایسته جامعه علمی کشور نیست.
رئیس سابق ســازمان انرژی اتمی با بیان اینکه 
دولت و به خصوص وزارت خارجه باید نسبت به این 
اقدام زشت دولت دانمارک اعتراض کند، اظهار داشت: 
آقای رحیقی، با ویزای قانونی سفر کرده است و سفر 
وی به منظور کار علمی بوده و دعوت نامه داشته است؛ 
برخوردی که با او شده است، دور از شأن علمی اساتید 

ما و هر ایرانی است.
رئیس  انجمن هســته ای ایران ادامه داد: انتظار 
داریم وزارت خارجه در این رابطه اقدام کند و نیروهای 
انتظامی و سپاه پاسداران در ارتباط با اتباع دانمارک، 

مقابله به مثل کنند.
وی بازخواست سفیر دانمارک در ایران را خواستار 

شد و تصریح کرد: دولت دانمارک ضمن عذرخواهی 
رســمی از دولت ایران و تبعه ما، باید خسارت های 

لازم را به آقای رحیقی پرداخت کند.
عباســی با بیان اینکه سفارت ایران در دانمارک 
حتماً در جریان موضوع دستگیری تبعه ایرانی بوده 
است، عملکرد وزارت خارجه در این موضوع را مورد 
انتقــاد قرار داد و گفــت: همراهان آقای رحیقی در 
بازگشت به کشور، موضوع را به محمدجواد لاریجانی؛ 
رئیس پژوهشــگاه دانش های بنیــادی اطلاع داده 
بودند؛ بنابراین مســئولان دولتی در جریان موضوع 

قرار داشته اند.
رئیس  انجمن هسته ای ایران با بیان اینکه وزارت 
خارجه باید درباره دســتگیری و توهین به اســتاد 
ایرانی، به جامعه علمی کشور پاسخگو باشد و بگوید 
در ایــن زمینه چه کاری انجام داده، اظهار داشــت: 
دولت دانمارک ضمــن عذرخواهی باید قول بدهد 
کــه این اتفاق برای هیچ تبعــه ایرانی رخ ندهد؛ در 
غیر این صورت ما حتماً مقابله به مثل خواهیم کرد.

رئیس سابق سازمان انرژی اتمی فاش کرد:

ماجرای هتک حرمت استاد ایرانی در دانمارک 
و عدم اعلام وزارت خارجه

پس از حدود 3۰۰ روز، سفیر جدید ایران در 
هند وارد محل ماموریتش شد.

»علی چگنــی« که اخیراً به عنوان ســفیر جدید 
جمهوری اسلامی ایران در دهلی نو منصوب شد، بامداد 

چهارشنبه وارد محل ماموریتش شد.
چگنی که پیش از تصدی به این ســمت، مدیرکل 
کنســولی وزارت امور خارجه بوده، قبل از آن عهده دار 

سفارت ایران در کوبا بوده است.
به گزارش فارس، چگنی که دارنده مدرک دکترای 
علوم سیاســی و امنیت ملی از دانشگاه عالی دفاع ملی 
است، همچنین دارای مدارک کارشناسی ارشد در رشته 
اقتصاد بین الملل و همچنین معارف اسلامی نیز هست.
پیــش از چگنــی، »غلامرضا انصــاری« عهده دار 

ســفارت ایران در دهلی نو بود. انصاری بهمن ماه سال 
گذشــته )۱3۹۶( به عنوان معاون دیپلماسی اقتصادی 
وزیر خارجه منصوب شد و از آن زمان-حدودا به مدت 
300 روز- ســفارت ایران در دهلی نو در سطح نفر دوم 

اداره می شد.
خالی ماندن حدود ۱0 ماهه صندلی سفیر ایران در 
هندوستان سبب شد میزان مراودات تجاری کاهش یابد و 
این در شرایطی است که کشور هندوستان می تواند نقش 
موثری در کاهش اثرات تحریم ها علیه ایران داشته باشد.

چین بدون سفیر
ســوم مردادماه سال جاری و همزمان با پایان زمان 
مسئولیت سیف در بانک مرکزی، عبدالناصر همتی که 
چندروز قبل از آن به عنوان سفیر ایران در کشور چین 

انتخاب شده بود، به جای سیف بر کرسی ریاست بانک 
مرکزی نشست. گرچه در زمانی که همتی به عنوان سفیر 
انتخاب شده بود، بسیاری از رسانه های دولتی از تاثیرات 
مثبت حضور یک چهره اقتصادی به عنوان سفیر سخن 
می گفتند اما از زمان تغییر مسئولیت او، بیش از ۱00 
روز است که جایگاه سفیر ایران در چین خالی مانده ولی 
سخنی از اثرات مخرب خالی بودن این جایگاه از سوی 

رسانه های حامی دولت مطرح نشده است.
از بعد اقتصادی چین بــه عنوان یکی از مهم ترین 
مقاصد تجاری ایران با حجم صادرات و واردات بیش از 
۸ میلیارد و ۶00 میلیون دلاری در 5 ماه نخست سال، 
جایگاه نخست تجارت با کشورمان را داراست ولی در عین 
حال وضعیت سفارتخانه ایران در آنجا مشخص نیست.

پس از حدود 3۰۰ روز

سفیر ایران به هند اعزام شد

ایران گفت:  انتقال خون  مدیرعامل سازمان 
6۰ درصد از داروهای ســاخته شده از مشتقات 
پلاسمایی از پلاسمای خون اهداکنندگان ایرانی 

تهیه می شود. 
به گــزارش ایرنا، علی اکبــر پورفتح الله در جمع 
خبرنگاران افزود: ۱00 درصد پلاسمای اهداکنندگان 
تبدیل به دارو می شــود و هیچ گونــه صادراتی در این 

زمینه وجود ندارد. 
وی ادامه داد: پلاسمای اهداکنندگان با استفاده از 
ظرفیت پالایشگرهای اروپایی، به منظور تهیه مشتقات 
دارویی، بر اساس قرارداد به کشورهای خارجی ارسال 

و به شکل دارو مجدد وارد کشور می شود. 
وی اظهار داشــت: ۱00 درصد پلاسمای اهدایی 

ایرانیان پس از تبدیل به دارو به کشور بازمی گردد. 
پورفتــح الله تصریح کرد: اهدای پلاســما و تولید 
داروهای مشــتق از آن از طریــق پالایش قراردادی با 
کشور های خارجی ســال گذشته موجب صرفه جویی 

۱۸ میلیون دلار ارز بری از کشور شده است. 
مدیرعامل سازمان انتقال خون ایران اضافه کرد: این 
میــزان کاهش ارزبری موجب افزایش خدمات و بهبود 

کیفیت و افزایش سطح پوشش بیماران شده است. 
بــه گفتــه وی، تغییر جغرافیا در تهیــه داروهای 

مشتقات پلاســمایی و پلاسما اثرگذار است و احتمال 
ابتــلا به برخی بیماری های نوظهور را افرایش می دهد 
اما اکنون تهیه دارو با پلاســمای ایرانی بسیاری از این 

خطرات و نگرانی ها را کاهش می دهد. 
وی خاطر نشان کرد: اکنون با وجود تحریم کشور 
مشکلی در تامین داروهای مشتقات پلاسمایی نیست 
و امید اســت مشکلی در این بخش با توجه به شرایط 

کشور ایجاد نشود. 
مدیرعامل ســازمان انتقال خون ایران گفت: سال 
گذشته افراد بالای 50 سال در ایران بیشترین مصرف 

فرآورده های خونی را داشتند. 

مدیرعامل انتقال خون ایران:

6۰ درصد داروهای پلاسمایی از خون ایرانی تهیه می شود

نماینده مردم بندرعباس در مجلس گفت: 
کشــتی های چینی سوخت یارانه ای از ایران 

دریافت می کنند.
به گــزارش مهر، احمد مرادی، بیان داشــت: 
متاسفانه از سال گذشته با ورود کشتی های چینی به 
آب های خلیج فارس و دریای عمان، صید و صیادی 
شناورهای کوچک و صیادان سنتی را خراب کرده اند 
و معیشت بومیان جنوب کشور به خطر افتاده است.
وی با عنوان اینکه در موضوع کشتی های چینی 
ظلم بزرگی به اســتانهای جنوبی شده است، اظهار 
داشت: پشت این موضوع یک رانت و فساد بزرگی 
وجود دارد که اجازه نخواهیم داد برخی افراد سودجو 
به خاطر منافع خودشــان زندگی و معیشت تعداد 

زیادی از صیادان بومی را به خطر بیاندازند.
نماینده مردم بندرعباس در مجلس تاکید کرد: 
موضوع ســوخت یارانه ای به کشتی های چینی را 
از طریــق وزارت نفت پیگیــری خواهم کرد. ارائه 
ســوخت به این کشتی ها آن هم به شکل یارانه ای 
زمانی که کشتی های صیادی مشکل سوخت دارند 

قابل قبول نیست.
وی با اشــاره به ورود فاضلاب به دریا، بر مهار 
پســاب و اســتفاده از آن برای آبیاری فضای سبز 
تاکیدکرد و گفت: معمولا دیگر استان ها اجازه ورود 
فاضلاب به دریا را نمی دهند، متاســفانه هرمزگان، 
تنها اســتانی است که نتوانســته ورود فاضلاب به 
دریا را مهار کند، شــهرداری باید از ورود فاضلاب 
به دریا جلوگیری و از آن برای آبیاری فضای ســبز 

استفاده کند.

نماینده مردم بندر عباس در مجلس:
کشتی های چینی سوخت یارانه ای 

از ایران دریافت می کنند


